

Press Release

Steri-Tek to boost sterilization capacity of its Texas-based center fivefold with IBA's X-ray irradiation system

Louvain-la-Neuve, Belgium, June 18, 2025 – **IBA** (Ion Beam Applications S.A., EURONEXT), the world leader in particle accelerator technology and electron beam and X-ray solutions for industrial advanced irradiation, announced today it has signed a contract with Steri-Tek, a growing irradiation services provider, to install a fully-integrated Be Wide X-ray Solution.

IBA's solution will be installed at Steri-Tek's service center near Dallas-Fort Worth Metro Area, Texas, which was opened in 2023. This strategically located facility is positioned to serve a growing customer base, as well as creating logistical efficiencies. The addition of the Be Wide solution to their existing X-ray sterilization offering will increase Steri-Tek's processing capacity fivefold, by enabling the sterilization of full pallets with a wider range of product densities, significantly improving throughput and scalability.

The system provided by IBA will enhance Steri-Tek's service offering to medical device manufacturers across North America. It will also help the company to ensure a seamless transition to IBA's Rhodotron®-based X-ray technology in line with their growth strategy. It is expected to be fully operational by the end of 2027. The typical price for a Be Wide X-ray Solution with customization ranges from EUR 16 million to EUR 19 million, depending on the configuration and options. A first payment has been received by IBA.

Larry Nichols, Chief Executive Officer of Steri-Tek, commented: *"The integration of IBA's Be Wide X-ray Solution into our newest facility is a transformative step, enhancing our ability to serve customers with a high-volume sterilization capacity while strengthening our presence in North America."*

Thomas Servais, President of IBA Industrial, added: *"This collaboration with Steri-Tek underscores the increasing demand for scalable, high-capacity sterilization solutions. We are proud to support their expansion with cutting-edge technology and extensive service support, ensuring they stay ahead of industry demands."*

ENDS

About IBA

IBA (Ion Beam Applications S.A.) is the world leader in particle accelerator technology. The company is the leading supplier of equipment and services in the fields of proton therapy, considered to be the most advanced form of radiation therapy available today, as well as industrial sterilization, radiopharmaceuticals and dosimetry. The company, based in Louvain-la-Neuve, Belgium, employs approximately 2,100 people worldwide. IBA is a certified B Corporation (B Corp) meeting the highest standards of verified social and environmental performance.

IBA is listed on the pan-European stock exchange EURONEXT (IBA: Reuters [IBAB.BR](#) and Bloomberg [IBAB.BB](#)).

More information can be found at: www.iba-worldwide.com

About Steri-Tek

Steri-Tek, based in Fremont, CA, with a facility in Lewisville, TX is a high-volume E-beam/X-Ray contract sterilizer and R&D innovation center serving the medical device, biotech, pharmaceutical and other industries. Steri-Tek is an ISO 11137 and ISO 13485 certified, FDA registered, DEA licensed as well as State of

California and Texas Medical Device and Drug Manufacturing licensed facilities. The California facility boasts two state-of-the-art 10 MeV, 20 KW linear accelerators. The Texas facility utilizes two state-of-the-art 10 MeV, 30 KW linear accelerators. Both offer simultaneous beam processing that allows for high volume production, providing uniform dose to the product without having to rotate the customer's boxes. This DualBeam™ configuration significantly increases efficiencies, expands product options, and serves as an effective back-up for the accelerators. Steri-Tek has developed a proprietary system for radiation sensitive materials such as drugs/biologics, combination devices, bioabsorbables, implantables, advanced polymers and other complex products.

CONTACTS

Olivier Lechien

Corporate Communication Director

+32 10 475 890

communication@iba-group.com

ICR Healthcare

Amber Fennell, Angela Gray, Lucy Featherstone

+44 (0) 20 3709 5700

IBA@icrhealthcare.com

Communiqué de presse

**Steri-Tek va quintupler la capacité de stérilisation
de son centre au Texas avec un système
d'irradiation par rayons X d'IBA**

Louvain-la-Neuve, Belgique, le 18 juin 2025 - IBA (Ion Beam Applications S.A.), le leader mondial des technologies d'accélération de particules et des solutions de pointe d'irradiation industrielle par faisceau d'électrons et rayons X, annonce aujourd'hui avoir signé un contrat avec Steri-Tek, un fournisseur de services d'irradiation en pleine croissance, pour installer une solution d'irradiation par rayons X, Be Wide, entièrement intégrée.

La solution d'IBA sera installée au centre de services de Steri-Tek ouvert en 2023 près de la région métropolitaine de Dallas-Fort Worth, au Texas. Cette installation est stratégiquement située pour servir une clientèle en croissance et bénéficier d'efficacités logistiques. L'ajout de la solution Be Wide aux installations existantes permettra d'augmenter par cinq la capacité de stérilisation de Steri-Tek grâce à la possibilité de traiter des palettes entières contenant des produits de densités variées, améliorant ainsi considérablement la productivité et la flexibilité du centre.

Le système IBA améliorera l'offre de services de Steri-Tek aux fabricants de produits médicaux en Amérique du Nord. Il permettra également à l'entreprise de réaliser la transition vers la technologie de rayons X alimentée par l'accélérateur Rhodotron® d'IBA, et de poursuivre sa stratégie de croissance. Le centre devrait être pleinement opérationnel d'ici la fin de 2027. Le prix usuel d'une solution Be Wide varie généralement entre 16 et 19 millions d'euros, selon la configuration et les options. Un premier paiement a été reçu par IBA.

Larry Nichols, Chief Executive Officer de Steri-Tek, a commenté :

« L'intégration de la solution à rayons X Be Wide d'IBA dans notre dernier centre de stérilisation est une étape stratégique. Elle va renforcer notre offre de services avec une capacité de stérilisation d'importants volumes tout en renforçant notre présence en Amérique du Nord. »

Thomas Servais, président d'IBA Industrial, a ajouté : « Cette collaboration avec Steri-Tek illustre la demande croissante de solutions de stérilisation évolutives et à haute capacité. Nous sommes fiers de soutenir leur expansion avec notre technologie de pointe et notre offre complète de services qui leur

garantiront de rester en avance sur les demandes de l'industrie. »

FIN

À propos d'IBA

IBA (Ion Beam Applications S.A.) est le leader mondial dans les technologies des accélérateurs de particules. La société est le principal fournisseur d'équipements et de services en protonthérapie, considérée comme étant la forme de radiothérapie la plus avancée à ce jour, ainsi que de la stérilisation industrielle, les radiopharmaceutiques et la dosimétrie. La société, dont le siège social est situé à Louvain-la-Neuve en Belgique, emploie environ 2100 personnes dans le monde. IBA est une entreprise certifiée B Corporation (B Corp) qui répond aux plus hauts standards de performance sociale et environnementale.

La société est cotée à la bourse paneuropéenne EURONEXT. (IBA: Reuters [IBAB.BR](#) and Bloomberg [IBAB.BB](#)).

Pour plus d'informations : www.iba-worldwide.com

À propos de Steri-Tek

Basé à Fremont, CA, et avec une installation à Lewisville, TX, Steri-Tek est un prestataire de services de stérilisation à haut volume utilisant des faisceaux d'électrons et des rayons X, ainsi qu'un centre d'innovation en R&D, servant les industries des dispositifs médicaux, biotechnologiques, pharmaceutiques et autres. Steri-Tek est certifié ISO 11137 et ISO 13485, enregistré auprès de la FDA, licencié par la DEA, ainsi que licencié pour la fabrication de dispositifs médicaux et de médicaments par l'État de Californie et du Texas.

Le centre en Californie dispose de deux accélérateurs linéaires de 10 MeV et 20 KW à la pointe de la technologie, celui au Texas utilise deux accélérateurs linéaires de 10 MeV et 30 KW. Les deux infrastructures offrent un traitement par faisceau simultané permettant une production de volumes importants grâce à une distribution de dose uniforme aux produits sans devoir pivoter les boîtes. Cette configuration DualBeam™ accroît considérablement l'efficacité, élargit les

options de production et offre une redondance fiable pour les accélérateurs. Steri-Tek a mis au point un système exclusif pour les matériaux sensibles aux radiations tels que les médicaments, les produits biologiques, les dispositifs combinés, les bioabsorbables, les implants, les polymères de haute performance et autres produits complexes.

CONTACTS

Olivier Lechien

Corporate Communication Director

+32 10 475 890

communication@iba-group.com

ION BEAM APPLICATIONS SA
Chemin du Cyclotron 3
Ottignies-Louvain-la-Neuve, 1348
Belgium

Tel.: + 32 10 47 58 1 | Fax: + 32 10 47 58 10
E-mail: info-worldwide@iba-group.com | www.iba-worldwide.com
RPM Brabant wallon | VAT: BE 0428 750 985

Copyright © IBA SA 2025. All rights reserved
You can [update from this list](#) or [unsubscribe from all](#) IBA Communications.